

[ENGLISH VERSION]



Francisco Berríos Portela, PE
Energy Policy Program Director

Francisco Berríos Portela is the Director of the Energy Policy Program at the Department of Economic Development and Commerce.

Berríos-Portela has been leading large-scale project developments, infrastructure and energy projects for more than 10 years with Business Development, Engineering, and Operations Management roles at several of Puerto Rico's leading energy and construction companies. Throughout his work, he has contributed to the development of over 60 MW in renewable energy projects in Puerto Rico and the Caribbean such as solar power plants, industrial & commercial PV systems, microgrids, and electric utilities. Berríos-Portela is an active promoter of renewable energy for Puerto Rico, having served at the Board for ACONER, the renewable energy contractor association and participated in multiple energy industry forums on- and off-island.

Berríos-Portela is a licensed Professional Engineer and holds a B.S. in Electrical Engineering from the University of Puerto Rico, Mayagüez and a Professional Certification in Energy Innovation and Emerging Technologies from Stanford University School of Engineering.

[SPANISH VERSION]



Francisco Berríos Portela, PE

Director Programa de Política Pública de Energía

Francisco Berríos Portela es el Director del Programa de Política Pública de Energía del Departamento de Desarrollo Económico y Comercio de Puerto Rico.

Berríos-Portela ha liderado desarrollos de proyectos a gran escala de infraestructura y energía por más de 10 años con roles de Desarrollo de Negocios, Ingeniería y Gerencia de Operaciones en varias de las principales compañías de energía y construcción de Puerto Rico. Mediante su trabajo, ha contribuido al desarrollo de más de 60 MW en proyectos de energía renovable en Puerto Rico y el Caribe, tales como plantas de energía solar, sistemas fotovoltaicos industriales y comerciales, microrredes y servicios eléctricos. Berríos-Portela es un promotor activo de la energía renovable en Puerto Rico; ha servido en la Junta de Directores de ACONER, la asociación de contratistas de energía renovable, y participado en múltiples foros de la industria energética dentro y fuera de la isla.

Berríos-Portela es un ingeniero licenciado (PE) y tiene un Bachillerato de Ciencias en Ingeniería Eléctrica de la Universidad de Puerto Rico, Mayagüez y una Certificación Profesional en Innovación Energética y Tecnologías Emergentes de la Escuela de Ingeniería de la Universidad de Stanford.